

Bestyrelsesmøde AAGS

Dato: 04.11.2025

Deltagere: Henriette, Rikke, Troels, Merete og Troels

Først og fremmest siger bestyrelsen velkommen til Merete som er indtrådt som bestyrelsesmedlem i stedet for Mette. Vi takker Mette for hendes arbejde i bestyrelsen, som hun har valgt at træde tilbage fra af personlige årsager. Mette fortsætter som 1. suppleant

- **Godkendelse af referat og dagsorden**

Referat fra mødet d. 07-10-2025 godkendt

Dagsorden til dagens møde godkendt

- **Nyt fra Juniorklubben**

Juniorklubbens arrangementer er indtil videre forløbet rigtig godt. Der har været god deltagelse og de unge mennesker har virket glade for arrangementer. Juniorklubben glæder sig til kommende arrangementer som er fælles udstyrspudsning og cookie-bagning.

- **Nyt fra springudvalg**

Springudvalget stiller forslag om at klubben betaler for dækkener til klubmestre og championatvindere, da det er svært at skaffe sponsorer til dette – klubben betaler i forvejen til klubmestrene. Det vil blive diskuteret ved et senere bestyrelsesmøde om der skal være dækkener til championatvindere. Det er aftalt i bestyrelsen at spring- og dressurudvalgene bliver bedt om at lave en ensretning af klubmesterskabsreglerne for 2026. Dette skal være på plads senest 1/1-2026. I første omgang bedes udvalgene om at sende forslag til bestyrelsen som vil evaluere og evt vende retur, medmindre reglerne godkendes som fremsendt. Den ufravigelige regel om medlemskab af klubben vil fortsætte uanset hvad udvalgene ellers bliver enige om.

- **Nyt fra dressurudvalg**

Intet nyt, men der kommenteres at der er dejlig mange startere til vores klubmesterskab i den kommende weekend.

Det er aftalt i bestyrelsen at spring- og dressurudvalgene bliver bedt om at lave en ensretning af klubmesterskabsreglerne for 2026. Dette skal være på plads senest 1/1-2026. I første omgang bedes udvalgene om at sende forslag til bestyrelsen som vil evaluere og evt vende retur, medmindre reglerne godkendes.

som fremsendt. Den ufravigelige regel om medlemskab af klubben vil fortsætte uanset hvad udvalgene ellers bliver enige om.

- **Nyt fra cafeteriaudvalg**

Vintermenuen er på plads og vil bestå af de 'sædvanlige' ting som pommes, toast og hotdog. Det særlige for vinteren vil være pastasalat (kun små) og burgere, samt varm kakao med flødeskum

Der ønskes at kasseapparatet opdateres/omprogrammeres til flere af de 'faste' ting på menuen da der alligevel er ubrugt knapper

Udvalget er i gang med at lave en komplet drejebog til brug i cafeteriaet, da der indimellem er opstået tvivl for hjælperne, hvad det er de skal gøre klar om morgenen m.m., samt hvordan forskellige maskiner fungerer. Drejebogen forventes klar til C-stævnet i dressur til december

Der snakkes om at undersøge muligheden for at indkøbe en ny friture efter frituren 'stod af' ved sidste stævne. Den blev dog fikset på dagen og fungerer som den skal indtil videre.

- **Nyt fra regnskab**

Desværre stadig intet nyt fra regnskab

Det aftales at der laves et opslag snarest på Facebook gruppen til at minde medlemmer om kommende fornyelse af medlemskontingenter. Fornyelse sker automatisk, hvilket historisk har givet lidt udfordringer for kassereren som bliver kontaktet efterfølgende med ønske om at melde sig ud. Derfor adviseres der på forhånd

- **Nyt fra Grimbühler**

Det toilet som længe har været aflåst, er blevet fikset men driller stadig. Grimbühler kontaktes med ønske om at få det lavet ordentligt hurtigst muligt.

- **Nyt fra DRF/D4**

Deltagelse til distriktsmøde d. 23/10 kl 18.30 – Michelle har deltaget og aflagt referat fra mødet. Distriktet var glade for afholdelse af arrangementet hos AAGS og opfordrede samtidig til at vores stævneudvalg melder sig til at afholde nogle af distriktsmesterskaberne i 2026, grundet vores gode faciliteter. Udvalgene er informeret herom. Ellers blev der snakkes meget om hestevelfærd – hvad er hestevelfærd i klubberne, hvem er ansvarlig både til hverdag og ved stævner m.m. Der blev snakket om muligheden for at DRF afholder nogle kurser i

konflikthåndtering til klubbernes stævnearrangører som er ansvarlige ved D- og E-stævner, men ikke altid føler de har kompetencerne til at tage konflikten. Der blev snakket om DRF's AI-robot på hjemmesiden som er virkelig god til at søge forskellig information – særligt fra reglementerne. Ved fri snak blev der bl.a. snakket om hjælpere til arrangementer, hvad gør de forskellige klubber for at få hjælpere m.m. og mange gode forslag, men fælles var dog at det med størst effekt er krav om at egne ryttere melder sig som hjælpere til stævnerne. Nogle har haft god effekt at en store hjælperfest en gang om året. Der blev foreslået at henvende sig til nogle af de ældre i lokalområdet til mindre opgaver, f.eks. P-vagt. Herudover et ønske fra para-ryttere i distriktet om at flere klubber vil afholde para-klasser

- **Nyt arrangementer**

Mountain & Moorland Wintershow d. 21/3 har forespurgt om de kan komme hos os. Der sendes et tilbud snarest

Shetlænder dommer kursus 23/11 kommer indtil videre 15 dommeraspiranter.

Der undersøges hvordan klubben arrangerer mad til arrangementet. Ét af ridehusene vil være booket i et par timer til arrangementet, men der vides endnu ikke hvilket og i hvilket tidsrum

- **Andet**

Ændringer til championatregler 2026 – der besluttes at ændre således at uplacerede ryttere stadig får 1 point, men i stedet for fighterlisten, får de til den respektive disciplin. Der udløses udelukkende 1 point for uplaceret såfremt rytteren for springs vedkommende har redet fejlfrit, og for dressurs vedkommende at der er redet til over 65%. Der udløses stadig point til fighterlisten for uplaceret med fejl i spring eller under 65% i dressur. Resterende regler ændres ikke. Husk at man ikke behøver forstå reglerne, men Troels kan altid kontaktes på championatmailen for uddybelse. Man kan også ”bare” melde sine resultater til ham og så uddeler han pointene som foreskrevet i reglerne Bambusa – har solgt udmærket. Der bestilles ikke nyt, men det nuværende lager beholdes og sælges fortsat. Der vurderes senere om vi ønsker at indkøbe igen Regler for banepersonale – der besluttes som tidligere diskuteret på sidste møde, at hvis banepersonale er under 18 skal de bære hjelm. Dette opdateres på hjælper-tjans-forklaringen som ofte lægges på Facebook gruppen Klubbetøj farver – der følges stadig op med Holbæk Firmatøj, men der besluttes i bestyrelsen at gøre farver valgfri, så længe der er kontrast mellem tøjfarve og logo, så logo bliver synligt

Klubmesterskabsregler til kommende dressurstævne – det konstateres at

enkelte deltagere ikke er fuldgældigt medlem. Dressurudvalget kontaktes for at få styr på dette (ved 'renskrivning' af dette referat et par dage efter mødet, er der allerede kommet styr på dette – godt gået)

Stævneudsmykning – der stilles forslag om indkøb af bannere som kan hænge fra loftet ved stævner. Der støttes op om dette og det vil blive undersøgt hvad der kræves og hvad det vil koste

Lorteopsamling – der er lidt blandet holdning til om det er blevet bedre, men der vil være øget fokus nu hvor indendørssæsonen er gået i gang. Medlemmer er blevet bedre til, høfligt, at minde hinanden om at samle op. Det ønskes at alle bliver bedre til at samle op med det samme når der lægges lort på hovslaget, for at det ikke trædes ned i bunden

Hjælpere – der har været god feedback på beslutning om at kræve at egne ryttere skal stille med hjælpere. Medlemmerne synes det er fair, og har endda udtrykt at det faktisk er lidt hyggeligt at hjælpe. Der ses også allerede god opbakning til hjælperlisten til weekendens klubstævne

Ny bund i det nye ridehus – i 2026 skal bunden i det nye ridehus skiftes. Det forventes at koste i omegnen af 100.000 kr, så der vil være øget fokus på at søge fonde til dette. Generelt er der fokus på at søge fonde til bund i ridehus, opgradering/renovering af udendørs springbane, samt ny inventar til cafeteriaet
Julepynt – der foreslås at der pyntes op i ridehusene, evt lyskæder på barrierne.
Rikke står for dette sammen med Troels som skal sætte det op :-)